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Pracovní jednání

Jak víte, Soudcovská unie a  oba nejvyšší soudy 
společně navrhly nový model správy soudnictví. Dne 
3. června 2010 se sešli na pracovní schůzce prezident 
Soudcovské unie JUDr. Lichovník a předseda Nejvyš-
šího správního soudu JUDr. Baxa. Projednávali další 
postup při prosazování soudcovské samosprávy.

Hlavním partnerem pro vydávání časopisu Soud-
ce byla v loňském roce Česká spořitelna, a. s. Dne 4. 
června 2010 jednala Mgr. Mrzenová s Mgr. Tomkem 
z právního oddělení ČS, a. s., o návrhu smlouvy k po-
kračování spolupráce. Jak nás zástupci České spořitelny 
informovali, mají zájem na prohloubení spolupráce, ze-
jména však v oblasti vzdělávání. Jak sami v závěru mě-
síce července navrhli, uvítali by pracovní seminář týka-
jící se insolvenčního zákona a jeho naplňování v praxi.

Obdobně se zajímají o  praktický dopad poslední 
novely občanského soudního řádu pracovníci České 
pošty, a. s. Dne 8. června 2010 přednášel na školení 
v  jižních Čechách na  toto téma zástupcům právních 
oddělení ČP, a.s., JUDr. Jaromír Jirsa.

V minulých číslech časopisu Soudce jsme vás in-
formovali o mezinárodní konferenci k mediaci v civil-
ních věcech, která se uskutečnila na jaře letošního roku 
v Praze. Rokování přinesla řadu zahraničních inspirací 
a vyvolala další diskuse. Dne 14. 6. 2010 se vicepre-
zidentka Mgr.  Hájková účastnila setkání se zástupci 
České advokátní komory k přípravě zákona o mediaci.

Dne 17. 6. 2010 zastupovala Unii Mgr.  Šárka 
Hájková na 104. Žofínském fóru s podtitulem „Jakou 
důchodovou reformu potřebuje ČR“. Jistě by bylo cen-
né zahrnout náš návrh do připravované reformy, takže 
doufáme, že nezůstane stranou pozornosti exekutivy.

Dalším příkladem hledání nových partnerů pro spo-
lupráci je jednání JUDr. Lichovníka s PhDr. Staňko-
vou z Brno International Business School (18. 6. 2010).

Dne 23. 6. 2010 zastupoval naši asociaci I. vicepre-
zident Mgr. Tomáš Mottl na pracovním jednání minis-
tryně JUDr. Kovářové s předsedy krajských a vyšších 
soudů a státních zastupitelství v Kroměříži.

Jak žije Unie
aneb zápisník aktivit Soudcovské unie ČR 

mezi uzávěrkami
Mgr. Eva Mrzenová, výkonná manažerka Soudcovské unie

Dne 7. 7. 2010 jednal prezident Lichovník se zá-
stupkyní UniCredit Bank, a. s., Monikou Šmolíko-
vou o  spolupráci na připravovaném vydání „Sborníku 
k 20. výročí Soudcovské unie ČR“. Na to navázala schůz-
ka JUDr. Lichovníka s JUDr. Havlíčkem. Na progra-
mu byla další strategie mediální prezentace SU ČR. Týž 
den se JUDr. Lichovník, Mgr. Mottl a JUDr. Sváček 
setkali se signatáři Mariánské výzvy JUDr. Dvořákem 
a  Mgr. Kadlecem.  Poté, co výzva opustila požadavek 
na konání voleb do reprezentativního soudcovského or-
gánu (bez přímé opory v zákoně), bylo konstatováno, že 
se její cíle neliší od dlouhodobého programu Soudcov-
ské unie, který se týká zavedení nového modelu správy 
justice v čele s reprezentativním soudcovským orgánem.

Dne 12. 7. 2010 jednal JUDr. Lichovník s prezi-
dentkou Exekutorské komory JUDr. Tvrdkovou o dal-
ších možnostech spolupráce obou profesních organizací.

Den poté pokračovala jednání prezidenta Lichov-
níka  s brněnskou vysokou školou B.I.B.S. Tentokrát 
diskutoval o partnerské spolupráci s generálním ředite-
lem B.I.B.S. Jaroslavem Chlubnou, MBA, MSc.

Jedním z partnerů při vydávání časopisu Soudce je 
společnost ATLAS consulting. Dozvídáte se to ze strá-
nek stavovského časopisu, z prezentace této společnosti 
na webových stránkách Unie, ale i z pořádání volnoča-
sových aktivit. Příkladem je i série golfových turnajů, 
kterých se účastní i členové SU ČR. Dne 14. 7. 2010 
jednaly Mgr. Mrzenová a Mgr. Ing. Gříbková z této 
fi rmy o propagaci jejích nových produktů, softwarů, 
které usnadňují práci soudců. ATLAS consulting totiž 
pro uživatele těchto softwarů z řad soudců připravuje 
školení. Soudcům by tato školení pomohla efektivně 
využívat nové programy pro ně vytvořené.

Ve dnech 19.–20. 7. 2010 přednesla JUDr. Hrdlič-
ková příspěvek na semináři „Rozvoj práva 20 let po pádu 
berlínské zdi“. Akce pořádané CEELI Institutem v Pra-
ze se zúčastnili soudci z Nejvyššího soudu USA, práv-
ní experti USA a další významní hosté. To byla jedna 
z  význačných událostí, která se konala u  příležitosti 
oslav 20. výročí založení CEELI Institutu a 10. výro-
čí jeho působení v Praze. Významné výročí připomněla 
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i slavnostní recepce pořádaná 20. července 2010 Velvy-
slanectvím USA v ČR a CEELI Institutem, jíž se za SU 
ČR zúčastnili čestný prezident JUDr.  Vyklický, sou-
časný prezident JUDr. Lichovník a  JUDr. Hrdličko-
vá, členka Výboru Unie. Právě Ivana Hrdličková se 
účastnila i  ve dnech 21.–22. 7. 2010 diskusního fóra 
s názvem „Kulatý stůl o mravní integritě v  soudnictví 
– získané zkušenosti a budoucí regionální cesta“. I při 
této diskusi byli přítomni soudci NS USA a předsedové 
nejvyšších soudů z dalších 15 zemí. Vyvrcholením oslav 
CEELI Institutu bylo 22. 7. 2010 setkání u kulatého 
stolu s bývalou soudkyní NS USA Sandrou Day O´-
Connor. Kulatý stůl nesl název „Právní a ústavní aspekty 
korupčních případů“. V osobní pozvánce k diskusi adre-
sované prezidentu Lichovníkovi uvedl chargé d´aff aires 
USA v ČR John Ordway: „Korupce vážně ohrožuje dobrý 
způsob vládnutí, demokratické procesy a slušné podnikání. 
Boj proti korupci je proto jednou z hlavních priorit vlády 
USA a dalších demokratických zemí včetně České republiky. 
Americké velvyslanectví chce touto diskusí dospět k výměně 
názorů na tuto problematiku a hovořit o výzvách a způso-
bech, jak využít zkušenosti. Vaše názory a expertíza jakož-
to významného odborníka v české justici budou nesmírně 
cenné a zajisté velkým přínosem.“ JUDr. Lichovník a vr-
cholní představitelé české justice se u kulatého stolu se-
šli se zástupci slovenské justice a odborníky z USA. Již 
zmiňovaný pan John Ordway sám i diskusi moderoval. 
Výše jmenované akce detailněji popisuje v  tomto čísle 
časopisu Soudce JUDr. Ivana Hrdličková.

Jedna z pracovních cest T. Lichovníka vedla 
do  Kroměříže. Jednal s  ředitelkou Justiční akademie 
JUDr. D. Kovářovou. Obě instituce již řadu let úzce 
spolupracují. Příkladem může být dopis předsedkyně 
vzdělávací komise SU ČR JUDr.  Kasíkové z  června 
tohoto roku adresovaný vedení Justiční akademie.

Dne 21.  7.  2010  přijal prezidenta Lichovníka 
předseda Vrchního soudu v Olomouci JUDr. Holubec. 
Poté se uskutečnilo setkání prezidenta SU ČR se soudci 
vrchního soudu. Diskutovalo se o návrzích na zrušení 
vrchních soudů, o programu Soudcovské unie ČR a for-
mách prosazování priorit.

Dne 29. července 2010 probíhalo hned několik 
jednání, kterých se zúčastnili zástupci SU ČR. Tak na-
příklad JUDr. Lichovník byl pozván k účasti na zase-
dání prezídia  Exekutorské komory České republiky. 
Byl seznámen s legislativními záměry a náměty české 
komory exekutorů k exekučnímu řádu a občanskému 
soudnímu řádu.

Pokračovala i  jednání o  připravovaném zákonu 
o mediaci v netrestních věcech. O jednom z nich jsem 
vás informovala již výše. Mgr. Hájková a reprezentanti 
České advokátní komory diskutovali o tomto návrhu se 
zástupci Právnické fakulty Univerzity Karlovy v Praze.

Výčet letních akcí rozšiřuje i schůzka Marty Fiřtíko-
vé s marketingovým ředitelem fi rmy Gant Ladislavem 
Zdobinským, jež se rovněž uskutečnilo 29. 7. 2010.

Média o soudech a soudcích

Volby v  naší zemi, přípravná jednání vedoucí 
ke  vzniku trojkoalice a  stanovení jejích priorit vyvo-
laly značný mediální zájem. Dotýkal se i soudců, a to 
návrhů na změnu výše jejich platů.

Již na přelomu května a června požadovali žurna-
listé vyjádření Soudcovské unie ČR a jejích reprezen-
tantů k  zamýšlenému snížení platů. Nejprve oslovila 
prezidenta Lichovníka Česká tisková kancelář, kterou 
následovala nejrůznější média. V  první dekádě červ-
na se proto k  otázce snížení platů objevovala vyjád-
ření prezidenta JUDr. Lichovníka. Nejprve v deníku 
Právo, které kladlo i  dotazy na  navrhovanou úpravu 
správy soudnictví. Dále byl dr. Lichovník v souvislosti 
s uvažovaným snížením platů citován v Mladé frontě 
Dnes, v týdeníku Respekt, opakovaně v Právu či v Li-
dových novinách. Poskytl rozhovor například i  časo-
pisu Medical Tribune. Hovořil o platech soudců, pří-
pravě na soudcovskou profesi a vyjadřoval se k dalším 
souvisejícím otázkám.

Dne 5. 6. 2010 se deník Právo opět vrátil k navrho-
vanému modelu soudcovské samosprávy v článku „Soud-
ci vidí ve vládě naději na vlastní samosprávu“ a v té sou-
vislosti položil otázky prezidentu Lichovníkovi.

Doslova „boom“ vyvolaly dotazy na trojkoalicí uva-
žovaný návrh na vznik specializovaných protikorupč-
ních soudů a senátů. Dne 9. června 2010 se na názor 
JUDr. Lichovníka ptala Mladá fronta Dnes.

Dne 11. června 2010 hovořil JUDr. Lichovník živě 
v Rádiu Česko k uvažovaným protikorupčním soudům, 
ale i  k nedostatečné obsazenosti soudů administrativ-
ním aparátem. Zájem této rozhlasové stanice vyplynul 
z pozvánky na  tiskovou konferenci SU ČR uspořáda-
nou právě 11. června 2010. Vedoucí představitelé Unie 
JUDr. Lichovník, Mgr. Mottl a Mgr. Hájková na tis-
kové konferenci vystoupili k  soudcovské samosprávě, 


